

2. *Recommends* that Member States, specialized agencies, and interested non-governmental organizations cooperate with the Secretary-General in the execution of this programme.

## B

*The Economic and Social Council,*

*Recognizing* the importance of promoting the effective and sustained use of the world's natural resources as a means of furthering economic development, and recognizing further the progress that may be made in this direction through the holding of international conferences in which there is an exchange of information pertinent to particular types of resources or particular resource problems common to a group of countries,

1. *Requests* the Secretary-General:

(a) To explore, at the request of Member States concerned, and, when appropriate, in consultation with regional economic commissions and specialized agencies concerned, the scope and specific subject matter of any particular resource conferences that may, upon appropriate investigation, appear desirable;

(b) In carrying out the task entrusted to him under sub-paragraph (a) above, to consult to the extent he deems appropriate and to seek the advice of experts, scientific and technical societies, and other organizations having important responsibilities, experience or interest in the fields related to the programme of particular conferences;

(c) To furnish each subsequent session of the Council with a statement of specific plans to these ends and of action taken; and

2. *Requests* the regional economic commissions to consider the present resolution and to make such recommendations as they deem would be useful in promoting its purposes.

### 346 (XII). International co-operation on water control and utilization

*Resolution of 9 March 1951<sup>9</sup>*

*The Economic and Social Council,*

*Considering* the desirability that measures being taken internationally in the general field of water control and utilization should be co-ordinated, and that such co-ordination should be undertaken within the United Nations system, and

*Considering* that the General Assembly, in resolution 402 (V), has recommended that the Secretary-General prepare, for the examination of the Council at its fourteenth session, a report on the practical measures adopted for the study of the problems of arid zones and on the technical and financial means employed by the specialized agencies for this purpose,

1. *Requests* the Secretary-General to take into consideration, in preparing this report, the entire field of water control and utilization as it is related to the problems of arid zones; and

2. *Further requests* the Secretary-General, in consultation with the specialized agencies, to submit a report to the Council on the work being done by the specialized agencies and other international organizations, whether governmental, semi-governmental or non-gov-

<sup>9</sup> See 464th meeting of the Council.

2. *Recommande* que les Etats Membres, les institutions spécialisées et les organisations non gouvernementales intéressées coopèrent avec le Secrétaire général à l'exécution de ce programme.

## B

*Le Conseil économique et social,*

*Reconnaissant* qu'il importe d'encourager l'utilisation efficace et continue des ressources naturelles mondiales en vue de promouvoir le développement économique et qu'il est possible de réaliser des progrès dans cette voie grâce à des conférences internationales permettant d'échanger des renseignements sur certaines catégories particulières de ressources naturelles ou sur certains problèmes particuliers relatifs aux ressources naturelles et intéressant plusieurs pays à la fois,

1. *Prie* le Secrétaire général

a) De déterminer, à la demande des Etats Membres intéressés et, le cas échéant, en consultation avec les commissions économiques régionales et les institutions spécialisées intéressées, le sujet d'étude précis et la portée de toute conférence sur telles ou telles ressources naturelles dont la réunion peut, après enquête, paraître souhaitable;

b) De rechercher dans l'exécution de la tâche qui lui est confiée en vertu de l'alinéa a ci-dessus, et dans la mesure qui lui paraît convenable, les conseils d'experts, de sociétés scientifiques et techniques et d'organisations ayant des fonctions ou des connaissances importantes dans les domaines en question ou s'y intéressant particulièrement;

c) De présenter à chaque session à venir du Conseil un exposé concernant les projets spécialement conçus à cette fin et les mesures prises;

2. *Invite* les commissions économiques régionales à examiner la présente résolution et à faire toutes recommandations qui, à leur avis, serviraient ses fins.

### 346 (XII). Coopération internationale en matière de régularisation et d'utilisation des eaux

*Résolution du 9 mars 1951<sup>9</sup>*

*Le Conseil économique et social,*

*Considérant* qu'il est souhaitable de coordonner les mesures prises sur le plan international dans le domaine général de la régularisation et de l'utilisation des eaux, et que cette coordination doit se faire dans le cadre de l'Organisation des Nations Unies,

*Considérant* que l'Assemblée générale, dans sa résolution 402 (V), a recommandé que le Secrétaire général prépare pour l'examen du Conseil, à sa quatorzième session, un rapport sur les mesures pratiques prises pour l'étude des problèmes des zones arides, ainsi que sur les moyens techniques et financiers mis en œuvre à cet effet par les institutions spécialisées,

1. *Invite* le Secrétaire général à considérer, lorsqu'il préparera ce rapport, l'ensemble de la question de la régularisation et de l'utilisation des eaux, dans ses rapports avec les problèmes des zones arides;

2. *Invite en outre* le Secrétaire général à présenter au Conseil, en consultation avec les institutions spécialisées, un rapport sur les travaux des institutions spécialisées et des autres organisations internationales qui s'intéressent à la question de la régularisation et de l'utilisa-

<sup>9</sup> Voir la 464ème séance du Conseil.

ernmental, engaged in the broad field of water control and utilization.

**347 (XII). Conclusion of an international convention on customs treatment of samples and advertising material**

*Resolution of 7 March 1951<sup>10</sup>*

*The Economic and Social Council,*  
*Recalling* the draft convention<sup>11</sup> which was prepared by the Economic Committee of the League of Nations in order to facilitate commercial advertising,

*Having noted* the documentation<sup>12</sup> communicated by the International Chamber of Commerce,

*Recognizing* the importance of international action in this sphere,

1. *Requests* the Secretary-General to transmit to the Member States of the United Nations and to the Contracting Parties to the General Agreement on Tariffs and Trade the documents<sup>13</sup> submitted to the Council and the records<sup>14</sup> of the discussions on this subject which took place at the twelfth session of the Council; and

2. *Expresses the hope* that the Contracting Parties to the General Agreement on Tariffs and Trade will examine this question at their next session and take the measures they deem appropriate.

**348 (XII). Accessions to the Convention on Road Traffic**

*Resolutions of 16 March 1951<sup>15</sup>*

**A**

ACCESSION BY THE GERMAN FEDERAL GOVERNMENT

*The Economic and Social Council,*

*Taking note* of the letter<sup>16</sup> of 14 August 1950 from the Allied High Commission in Germany regarding the desire of the German Federal Government to become a party to the Convention on Road Traffic, signed at Geneva on 19 September 1949, together with its annexes (with the exception of annex 2) and to the Protocol on Road Signs and Signals,

*Declares* that the German Federal Government is eligible to accede to the afore-mentioned Convention on Road Traffic.

**B**

ACCESSION BY THE PRINCIPALITY OF MONACO

*The Economic and Social Council,*

*Taking note* of the letter<sup>17</sup> dated 27 December 1950 from the Minister of State of the Principality of Monaco

<sup>10</sup> See 460th meeting of the Council.

<sup>11</sup> See League of Nations document C. 271. M. 138. 1935. II. B (Economic and Financial 1935. II. B. 9).

<sup>12</sup> See documents E/C.2/282 and E/C.2/282/Add.1.

<sup>13</sup> See documents E/1936, E/C.2/282 and E/C.2/282/Add.1.

<sup>14</sup> See documents E/SR.437, E/AC.6/SR.102 and E/SR.460.

<sup>15</sup> See 472nd meeting of the Council.

<sup>16</sup> See document E/1878.

<sup>17</sup> See document E/1896.

tion des eaux dans ses divers aspects, que ces organisations soient gouvernementales, semi-gouvernementales ou non gouvernementales.

**347 (XII). Conclusion d'une convention internationale sur le régime douanier des échantillons et des moyens de publicité commerciale**

*Résolution du 7 mars 1951<sup>10</sup>*

*Le Conseil économique et social,*  
*Rappelant* le projet de convention<sup>11</sup> que le Comité économique de la Société des Nations a élaboré pour faciliter la publicité commerciale,

*Ayant pris connaissance* de la documentation communiquée par la Chambre de commerce internationale<sup>12</sup>,

*Reconnaissant* l'importance d'une action internationale dans ce domaine,

1. *Invite* le Secrétaire général à transmettre aux Etats Membres de l'Organisation des Nations Unies et aux Parties contractantes à l'Accord général sur les tarifs douaniers et le commerce, les documents soumis au Conseil<sup>13</sup> et les comptes rendus des débats que le Conseil a consacrés à ce sujet lors de sa douzième session<sup>14</sup>; et

2. *Formule l'espoir* que les Parties contractantes à l'Accord général sur les tarifs douaniers et le commerce examineront cette question à leur prochaine session et prendront les mesures qu'elles estimeront appropriées.

**348 (XII). Adhésions à la Convention sur la circulation routière**

*Résolutions du 16 mars 1951<sup>15</sup>*

**A**

ADHÉSION DU GOUVERNEMENT FÉDÉRAL ALLEMAND

*Le Conseil économique et social,*

*Prenant acte* de la lettre de la Haute-Commission alliée en Allemagne en date du 14 août 1950<sup>16</sup>, relative au désir du Gouvernement fédéral allemand de devenir partie à la Convention sur la circulation routière, signée à Genève, le 19 septembre 1949, à ses annexes (à l'exception de l'annexe 2) et au Protocole relatif à la signalisation routière,

*Déclare* que le Gouvernement fédéral allemand remplit les conditions requises pour adhérer à ladite Convention sur la circulation routière.

**B**

ADHÉSION DE LA PRINCIPAUTÉ DE MONACO

*Le Conseil économique et social,*

*Prenant acte* de la lettre du Ministre d'Etat de la Principauté de Monaco en date du 27 décembre 1950<sup>17</sup>,

<sup>10</sup> Voir la 460ème séance du Conseil.

<sup>11</sup> Voir le document de la Société des Nations C. 271. M. 138. 1935. II. B (Questions économiques et financières 1935. II. B. 9).

<sup>12</sup> Voir les documents E/C.2/282 et E/C.2/282/Add.1.

<sup>13</sup> Voir les documents E/1936, E/C.2/282 et E/C.2/282/Add.1.

<sup>14</sup> Voir les documents E/SR.437, E/AC.6/SR.102 et E/SR.460.

<sup>15</sup> Voir la 472ème séance du Conseil.

<sup>16</sup> Voir le document E/1878.

<sup>17</sup> Voir le document E/1896.